

BELGISCHE KAMER VAN
VOLKSVERTEGENWOORDIGERS

7 januari 2026

VOORSTEL

**tot instelling van een parlementaire
onderzoekscommissie
belast met het onderzoek
naar de federale financiering en
de overheidsfinanciering van organisaties
die gelinkt zijn aan de extremistische
beweging van de Moslimbroeders en
aan de infiltratie van die organisatie
in de Belgische instellingen**

(ingediend door de heer Denis Ducarme)

CHAMBRE DES REPRÉSENTANTS
DE BELGIQUE

7 janvier 2026

PROPOSITION

**visant à instituer une commission d'enquête
parlementaire chargée d'enquêter
sur les financements fédéraux et
financements publics octroyés
à des organisations liées
à la mouvance extrémiste
des Frères musulmans et à l'entrisme
de cette organisation visant
les institutions en Belgique**

(déposée par M. Denis Ducarme)

N-VA	: Nieuw-Vlaamse Alliantie
VB	: Vlaams Belang
MR	: Mouvement Réformateur
PS	: Parti Socialiste
PVDA-PTB	: Partij van de Arbeid van België – Parti du Travail de Belgique
Les Engagés	: Les Engagés
Vooruit	: Vooruit
cd&v	: Christen-Democratisch en Vlaams
Ecolo-Groen	: Ecologistes Confédérés pour l'organisation de luttes originales – Groen
Open Vld	: Open Vlaamse liberalen en democraten
DéFI	: Démocrate Fédéraliste Indépendant
ONAFH/INDÉP	: Onafhankelijk-Indépendant

Afkorting bij de nummering van de publicaties:		Abréviations dans la numérotation des publications:	
DOC 56 0000/000	Parlementair document van de 56 ^e zittingsperiode + basisnummer en volgnummer	DOC 56 0000/000	Document de la 56 ^e législature, suivi du numéro de base et numéro de suivi
QRVA	Schriftelijke Vragen en Antwoorden	QRVA	Questions et Réponses écrites
CRIV	Voorlopige versie van het Integraal Verslag	CRIV	Version provisoire du Compte Rendu Intégral
CRABV	Beknopt Verslag	CRABV	Compte Rendu Analytique
CRIV	Integraal Verslag, met links het definitieve integraal verslag en rechts het vertaalde beknopt verslag van de toespraken (met de bijlagen)	CRIV	Compte Rendu Intégral, avec, à gauche, le compte rendu intégral et, à droite, le compte rendu analytique traduit des interventions (avec les annexes)
PLEN	Plenum	PLEN	Séance plénière
COM	Commissievergadering	COM	Réunion de commission
MOT	Moties tot besluit van interpellaties (beigekleurig papier)	MOT	Motions déposées en conclusion d'interpellations (papier beige)

TOELICHTING

DAMES EN HEREN,

De strijd tegen extremisme en radicalisme is van fundamenteel belang voor het behoud van onze liberale democratie. Dergelijke verschijnselen moeten krachtdadig worden bestreden.

In het activiteitenrapport 2021-2022 van de Veiligheid van de Staat (VSSE) wordt erop gewezen hoezeer de Belgische inlichtingendiensten zich toeleggen op de opvolging van extremisme en radicalisme, niet alleen wat extreemlinkse en extreemrechtse groeperingen betreft, maar eveneens aangaande de salafistische dreiging, waarvan met name de Moslimbroeders een exponent zijn.¹

In 2020 waarschuwde het rapport van de VSSE in het bijzonder voor het activisme van de Moslimbroeders, die volgens de VSSE in België worden vertegenwoordigd door de Ligue des Musulmans de Belgique (LMB) en de Council of European Muslims (CEM), die tal van structuren hebben geïnfiltreerd (verenigingen, scholen, jeugdbewegingen enzovoort). Daardoor kunnen zij, nog volgens dat rapport, een aanzienlijke invloed uitoefenen op een deel van de moslimgemeenschap en derhalve op de Belgische samenleving als geheel. De VSSE benadrukt: “De westerse en islamitische waarden en levenswijzen zijn voor [de Moslimbroeders] fundamenteel onverenigbaar. Het westen zien ze als vijandig ten opzichte van de islam en niet geneigd om de sharia te aanvaarden.”²

Nog steeds in datzelfde rapport verduidelijkt de VSSE dat de Moslimbroeders een bedreiging vormen omdat ze antidemocratisch gedrag in de hand kunnen werken, evenals schending van de fundamentele rechten en een vorm van afgescheiden levenswijze, met als doel Belgen tegen elkaar op te zetten en maatschappelijke verdeeldheid en polarisering te creëren.

¹ Intelligence report 2021-2022 van de Veiligheid van de Staat, blz. 7 (zie: <https://vsse.be/sites/default/files/2025-06/ra-vsse-2022-nl-web-r2.pdf>)

² Jaarrapport 2020 van de Veiligheid van de Staat, blz. 12-13 (zie: <https://vsse.be/sites/default/files/2025-06/1-ra2020-nl-l-single.pdf>)

DÉVELOPPEMENTS

MESDAMES, MESSIEURS,

La lutte contre les extrémismes et les radicalismes est fondamentale pour préserver notre démocratie libérale, il convient de les combattre avec fermeté.

Dans son rapport d'activités 2021-2022, la Sûreté de l'État (VSSE) rappelait combien les services de renseignements belges s'engagent sur le suivi de ce phénomène pour ce qui concerne non seulement les groupes d'extrême gauche et d'extrême droite mais également la menace salafiste, comme celle représentée par les Frères musulmans¹.

En 2020, le rapport de la VSSE alertait particulièrement sur l'activisme des Frères musulmans représentés selon la Sûreté de l'État “par la Ligue des Musulmans de Belgique (LMB) et le Council of European Muslims (CEM)” qui ont infiltré de nombreuses structures: associations, écoles, mouvements de jeunesse, etc. Ceci leur permet, toujours selon le rapport, d'avoir un impact significatif sur une partie de la communauté de confession musulmane et, par conséquent, sur la société belge dans son ensemble. La VSSE indique que “les Frères musulmans estiment que les valeurs et le mode de vie occidentaux et islamiques sont fondamentalement incompatibles”. Toujours selon ce rapport de la VSSE “Selon eux, l'Occident est hostile à l'islam et n'est pas enclin à accepter la charia”².

Toujours dans ce même rapport, la VSSE précise que les Frères musulmans constituent une menace en ce sens qu'ils peuvent conduire à des comportements antidémocratiques, à la violation des droits fondamentaux ainsi qu'à une forme de séparatisme ayant pour objectif d'opposer les Belges entre eux et de créer des divisions et des polarisations sociétales.

¹ Rapport d'activité 2021-2022 de la Sûreté de l'État, p. 7, disponible sur [ra-vsse-2022-fr-web-r2_0.pdf](https://vsse.be/sites/default/files/2025-06/ra-vsse-2022-fr-web-r2_0.pdf)

² Rapport annuel 2020 de la Sûreté de l'État, p. 13, disponible sur [1-ra2020-nl-l-single.pdf](https://vsse.be/sites/default/files/2025-06/1-ra2020-nl-l-single.pdf)

Voorts verduidelijkt de ADIV³ in het destijds door de indiener gevraagde toezichtonderzoek van 22 maart 2022 naar de opvolging door de inlichtingendiensten van de Moslimbroeders en van de eventuele bedreiging die zij in België vormen: “De Moslimbroeders promoten door bepaalde aspecten een extremistische visie van religie. Ze vormen een gevaar daar ze actief militeren, en vaak op ondoorzichtige wijze, voor een identitaire visie van de islam en versterken aldus de breuklijnen die bestaan binnen de samenleving en de instellingen.”⁴ De indiener heeft aan de commissie belast met de begeleiding van het Vast Comité P en het Vast Comité I het verzoek gericht om het rapport uit 2022 te actualiseren.⁵

Nog steeds betreffende de dreiging die de Moslimbroeders voor ons land vormen, bevestigt het Franse rapport naar “les Frères musulmans et l’islamisme politique en France”⁶, dat ook de blik op ons land heeft gericht, gedeeltelijk de analyses van de Belgische diensten en belicht het meer bepaald de infiltratiestrategie van de Moslimbroeders, de door hen verspreide slachtofferretoriek en hun wil het overheidsbeleid te beïnvloeden.

Op 9 juli 2025 publiceerde de Belgische krant *La Dernière Heure*, met name journalist Gauvain Dos Santos, alarmerende artikelen over de activiteiten van de Moslimbroeders in België, in het bijzonder over hun banden met het Collectief voor Inclusie en tegen Islamofobie in België (CIIB, voorheen het CCIB)⁷.

De veiligheidsdiensten bevestigen inderdaad dat het CIIB een directe schakel vormt met de door de Moslimbroeders geïnspireerde bewegingen in ons land.⁸ In antwoord op parlementaire vragen van de indiener in de commissie voor Binnenlandse Zaken van de Kamer van volksvertegenwoordigers heeft de minister van Veiligheid en Binnenlandse Zaken op 15 juli 2025 bevestigd dat de VSSE sinds 2020 meerdere nota’s naar

En outre, le SGRS³, dans l’enquête de contrôle du 22 mars 2022⁴ demandée par l’auteur aux services de renseignement sur la menace éventuelle que les Frères Musulmans font peser sur la Belgique précise que “les Frères musulmans promeuvent par certains aspects une vision extrémiste de la religion. Ils représentent un danger en ce qu’ils militent activement, et souvent de façon non transparente, en faveur d’une vision identitaire de l’Islam et renforcent ainsi les clivages au sein de la société et des institutions”⁵ L’auteur a demandé au comité d’accompagnement des commissions P et R une actualisation du rapport de 2022.

Toujours concernant la menace que les Frères musulmans font peser sur notre pays, le rapport français sur “les Frères musulmans et l’islamisme politique en France”⁶, qui s’est porté également sur la situation belge, corrobore en partie les analyses des services belges, en insistant sur la stratégie d’entrisme des Frères Musulmans, leur diffusion d’un discours victimaire et leur volonté de peser sur les politiques publiques.

Le 9 juillet 2025, le journal belge, *La Dernière Heure*, sous la plume du journaliste Gauvain Dos Santos a publié des articles alarmants sur les activités des Frères musulmans en Belgique et, en particulier, leurs liens avec le “Collectif pour l’Inclusion et contre l’Islamophobie en Belgique” (CIIB, ex CCIB)⁷.

Les services de sécurité confirment en effet que le CIIB constitue un relai direct de la mouvance frériste dans notre pays⁸. Ainsi, en réponse à des questions parlementaires posées par l’auteur en commission de l’Intérieur de la Chambre des représentants, le ministre de la Sécurité et de l’Intérieur a confirmé, le 15 juillet 2025, que plusieurs notes ont été envoyées par la VSSE à différentes autorités du pays, notamment à la

³ De ADIV (Algemene Dienst Inlichting en Veiligheid) valt onder Defensie.

⁴ Zie het onderzoek van het Vast Comité van Toezicht op de inlichtingen- en veiligheidsdiensten (Vast Comité I) van 10 oktober 2022, Toezichtonderzoek naar de opvolging door de inlichtingendiensten van filosofische organisaties met politieke bedoelingen die strijdig zijn met de democratische orde.

⁵ *Idem*.

⁶ Per brief van 17 april 2024, op aansturen van de Franse president tijdens de Raad voor Defensie en Nationale Veiligheid in januari 2024, hebben de Franse ministers van Binnenlandse Zaken, van Buitenlandse Zaken en van Defensie hoge ambtenaren de opdracht gegeven de Moslimbroeders en het politiek islamisme in Frankrijk te evalueren.

⁷ Gauvain Dos Santos, “En 5 ans, le CIIB a touché pas loin de 300.000 euros de subventions des pouvoirs publics belges et européens”, *La DH Les Sports+*, 9 juli 2025 (zie: <https://www.dhnet.be/actu/belgique/2025/07/09/en-5-ans-le-ciib-a-touche-plus-de-250-000-euros-de-subventions-des-pouvoirs-publics-belges-et-europeens-GUEJ3UUH6VGG7GKSI2LVWPP6XA/>)

⁸ *Idem*.

³ SGRS: le Service Général du Renseignement et de la Sécurité, dépendant du département de la Défense.

⁴ Voir l’enquête du “Comité permanent de contrôle des services de renseignement et de sécurité” (Comité permanent R), du 10 octobre 2022, intitulée “Enquête de contrôle sur le suivi des organisations philosophiques à visées politiques et contraires à l’ordre démocratique par les services de renseignements”.

⁵ *Idem*.

⁶ Par une lettre en date du 17 avril 2024, sur commande du Président de la République en Conseil de défense et de sécurité nationale en janvier 2024, les ministres chargés de l’intérieur, des affaires étrangères et des armées ont commandé à de hauts fonctionnaires une mission d’évaluation sur la mouvance des Frères musulmans et l’islamisme politique en France.

⁷ G. Dos Santos, “En 5 ans, le CIIB a touché pas loin de 300.000 euros de subventions des pouvoirs publics belges et européens”, *La DH Les Sports+*, 9 juillet 2025, disponible sur <https://www.dhnet.be/actu/belgique/2025/07/09/en-5-ans-le-ciib-a-touche-plus-de-250-000-euros-de-subventions-des-pouvoirs-publics-belges-et-europeens-GUEJ3UUH6VGG7GKSI2LVWPP6XA/>

⁸ *Idem*.

verschillende overheden in ons land, onder meer de Franse Gemeenschap, heeft gestuurd over een subsidieaanvraag van het CIIB en de banden van die organisatie met de Moslimbroeders. De informatie over de aard van het CIIB was dus bekend bij de autoriteiten voordat nieuwe overheidsfinanciering werd toegekend. *A fortiori* kan worden gesteld dat de nota van de VSSE kon gelden als een duidelijk signaal dat het voor openbare instellingen af te raden was organisaties zoals het CIIB te subsidiëren. Volgens een nota van de VSSE stelt die financiële steun dergelijke organisaties in staat de democratische beslissingsprocessen te beïnvloeden.⁹ De VSSE wijst ook op het risico op ondermijning van de democratische waarden¹⁰ en benadrukt bovendien dat de lobbyorganisaties van de Moslimbroeders mede dankzij overheidssubsidies in staat zijn te functioneren en pogingen te ondernemen om het overheidsbeleid te beïnvloeden.¹¹

In de bevindingen en de aan de Kamer van volksvertegenwoordigers bezorgde verslagen van de inlichtingendiensten wordt erop aangedrongen de controle op overheidsfinanciering voor risicovolle organisaties dringend op te voeren.

Nog verontrustender is dat de FOD Justitie, die toezicht houdt op de Veiligheid van de Staat, het CIIB tijdens de vorige, 55^e legislatuur bij koninklijk besluit van 15 april 2024 maar liefst 95.890 euro toeschoof “ter financiële ondersteuning van de jaarlijkse werkingskosten gelinkt aan de uitvoering van een werkprogramma dat verband houdt met het federale beleid inzake de bestrijding van racisme”. Onder dat koninklijk besluit van 15 april 2024 prijken de handtekeningen van toenmalig staatssecretaris voor Gelijke Kansen Leroy en van toenmalige vice-eersteminister en minister van Mobiliteit Gilkinet.¹²

Ondanks de alarmsignalen heeft het CIIB volgens de informatie van de indieners minstens 250.000 euro aan overheidssubsidies ontvangen van:

- de Europese Commissie (53.119,08 euro)¹³;
- het Brussels Hoofdstedelijk Gewest (38.058 euro in het kader van een project inzake gelijke kansen)¹⁴;

⁹ *Idem.*

¹⁰ *Idem.*

¹¹ *Idem.*

¹² Artikel 1 van het koninklijk besluit van 15 april 2024 houdende toekenning van een toelage aan de vereniging “Collectif pour l’Inclusion et contre l’Islamophobie en Belgique (CIIB)”, *Belgisch Staatsblad* van 13 mei 2024.

¹³ <https://ec.europa.eu/info/funding-tenders/opportunities/portal/screen/opportunities/projects-details/31.076.817/963.678/REC>

¹⁴ <https://openbudgets.be.brussels/fr/data-table/table-2>

Fédération Wallonie-Bruxelles, dès 2020, concernant une demande de subsides du CIIB et ses liens avec les Frères musulmans. L’information sur la nature du CIIB était donc connue des autorités avant l’octroi de nouveaux financements publics. *A fortiori*, on peut considérer que la note du VSSE pouvait constituer un signal clair indiquant qu’il était déconseillé aux institutions publiques de subventionner des organisations telles que le CIIB. Selon une note de la VSSE, ce soutien financier permet à ces organisations “d’influencer le processus démocratique de prise de décision”⁹. La VSSE y évoque également le risque de “subversion des valeurs démocratiques”¹⁰ et souligne encore que “les organisations de lobbying des Frères musulmans ont les capacités de fonctionner et donc de tenter d’influencer les politiques publiques en partie grâce à des subsides publics”¹¹.

Les constats dressés par les services de renseignements et les rapports des services de renseignement à la Chambre des représentants soulignent l’urgence de renforcer le contrôle sur l’octroi de financements publics aux organisations à risque.

Plus interpellant encore, sous la législature précédente (55), le SPF Justice, qui a la tutelle sur la Sûreté de l’État, a financé à hauteur de 95.890 euros le CIIB, par un arrêté royal du 15 avril 2024, pour “soutenir financièrement les frais de fonctionnement annuels liés à l’exécution d’un programme de travail relatif à la politique fédérale de lutte contre le racisme”. Cet arrêté royal du 15 avril 2024 est signé par la secrétaire d’État à l’Égalité des chances, Mme Leroy et le vice-premier ministre et ministre de la Mobilité, M. Gilkinet, en fonction à cette époque.¹²

Malgré ces signaux d’alerte, selon les informations dont nous disposons, le CIIB a bénéficié, au minimum, de 250.000 euros de subventions publiques:

- Commission européenne, 53.119,08 euros¹³;
- Région bruxelloise, 38.058 euros (dans le cadre de projet concernant l’Égalité des chances)¹⁴;

⁹ *Idem.*

¹⁰ *Idem.*

¹¹ *Idem.*

¹² Article 1^{er} de l’arrêté royal du 15 avril 2024 octroyant une subvention structurelle à l’association “Collectif pour l’Inclusion et contre l’Islamophobie en Belgique”, *Moniteur belge* du 13 mai 2024.

¹³ <https://ec.europa.eu/info/funding-tenders/opportunities/portal/screen/opportunities/projects-details/31.076.817/963.678/REC>

¹⁴ <https://openbudgets.be.brussels/fr/data-table/table-2>

— de Franse Gemeenschap (55.060,54 euro toegekend door de minister van Gelijke Kansen)¹⁵.

Men kan redelijkerwijs aannemen dat die gekende bedragen slechts het topje van de ijsberg zijn. Het is dan ook van kapitaal belang dat de onderzoekscommissie volledige klaarheid schept over alle overheidsfinanciering voor het CIIB en alle andere organisaties die gelinkt zijn aan de Moslimbroeders in België.

Uit alle verzamelde informatie, met inbegrip van de antwoorden op recente parlementaire vragen en onthullingen in de media, blijkt dat men waakzamer moet zijn voor het risico dat overheidsfinanciering wordt toegekend aan organisaties die gelinkt zijn aan radicale en extremistische bewegingen, zoals de Moslimbroeders, en aan de infiltratie ervan in België.

Het is een staatsschandaal dat belastinggeld wordt gebruikt om direct of indirect groeperingen te financieren en te steunen die radicale ideologieën aanhangen die in strijd zijn met de democratische beginselen van onze samenleving, terwijl onze inlichtingendiensten herhaaldelijk hebben gewaarschuwd voor het gevaar van hun strategie.

De onderzoekscommissie dient de subsidieregelingen grondig onder de loep te nemen, de impact te evalueren van die financiering op 's lands veiligheid en concrete aanbevelingen te doen voor de goede aanwending van overheidsgeld, maar zich ook te buigen **over** de infiltratie van de Moslimbroeders in ons land.

Naast de problematiek rond de federale en publieke financiering van radicale organisaties die linken hebben met de Moslimbroeders, vestigden de inlichtingendiensten immers ook de aandacht van de politici op het gevaar van de door de Moslimbroeders toegepaste infiltratiestrategie: “Voor de Moslimbroeders kan enkel een islamitisch staatsbestel de sharia opleggen en de samenleving islamiseren. Dat betekent dat de politieke macht moet worden overgenomen. De Moslimbroeders wenden daartoe alle beschikbare middelen en technieken

— Fédération Wallonie-Bruxelles, 55.060,54 euros (octroyé par le ministre de l'Égalité des chances)¹⁵.

On peut raisonnablement supposer que ces montants identifiés ne représentent que la pointe de l'iceberg et il sera crucial que la Commission d'enquête fasse toute la lumière sur l'ensemble des financements publics perçus par le CIIB et par toutes les autres organisations liées aux Frères musulmans en Belgique.

L'ensemble des éléments recueillis, y compris les réponses aux questions parlementaires récentes et les révélations médiatiques, démontre la nécessité d'une vigilance accrue face au risque de financements publics octroyés à des organisations liées à des mouvances radicales et extrémistes comme les Frères musulmans et à leur entrisme en Belgique.

Il est de l'ordre du scandale d'État que l'argent des contribuables ait servi à financer et à soutenir, directement ou indirectement, des groupes prônant des idéologies radicales et contraires aux principes démocratiques de notre société, alors que nos services de renseignement ont pourtant maintes fois alerté sur la dangerosité de leur stratégie.

La commission d'enquête devra s'atteler à analyser en profondeur les mécanismes de subvention, à évaluer l'impact de ces financements sur la sécurité nationale et à formuler des recommandations concrètes pour garantir la bonne utilisation des fonds publics mais également à traiter de la question de l'entrisme des Frères Musulmans dans notre pays.

En effet, outre la problématique relative au financement fédéral et public de structures radicales liées aux Frères Musulmans, les services de renseignement attireraient l'attention du niveau politique sur le danger que représente la stratégie d'entrisme portée par les Frères Musulmans: “seul un appareil d'État réellement islamique peut imposer la charia et islamiser la société (...) la prise du pouvoir politique est dès lors nécessaire en vue de l'islamisation de la société. Dans cette démarche politique, tous les moyens et leviers à disposition sont utilisés, tels

¹⁵ https://www.odwb.be/explore/dataset/fwb-cadastre-des-subventions-2020/table/?disjunctive.ministre&disjunctive.competence&disjunctive.administration&disjunctive.code_postal&disjunctive.forme_juridique&q=Collectif+contre+l%27islamophobie;
https://www.odwb.be/explore/dataset/fwb-cadastre-des-subventions-2021/table/?disjunctive.ministre&disjunctive.competence&disjunctive.administration&disjunctive.forme_juridique&disjunctive.code_postal&q=Collectif+contre+l%27islamophobie;
<https://www.odwb.be/explore/dataset/fwb-cadastre-des-subventions-2023/table/?sort=-liquidation&q=Collectif+contre+l%27islamophobie>

¹⁵ https://www.odwb.be/explore/dataset/fwb-cadastre-des-subventions-2020/table/?disjunctive.ministre&disjunctive.competence&disjunctive.administration&disjunctive.code_postal&disjunctive.forme_juridique&q=Collectif+contre+l%27islamophobie;
https://www.odwb.be/explore/dataset/fwb-cadastre-des-subventions-2021/table/?disjunctive.ministre&disjunctive.competence&disjunctive.administration&disjunctive.forme_juridique&disjunctive.code_postal&q=Collectif+contre+l%27islamophobie;
<https://www.odwb.be/explore/dataset/fwb-cadastre-des-subventions-2023/table/?sort=-liquidation&q=Collectif+contre+l%27islamophobie>

aan, zoals politiek of sociaal engagement, infiltratie van overheidsstructuren, enzovoort.”¹⁶

De parlementaire onderzoekscommissie zou moeten onderzoeken:

1. hoe de regelingen voor de toekenning van overheidssubsidies hebben geleid tot de financiering van organisaties waarvan onze inlichtingendiensten hebben vastgesteld dat ze gelinkt zijn aan extremistische of radicale bewegingen;

2. wat het nut en de doeltreffendheid is van de bestaande controlesystemen voor de toekenning en opvolging van overheidssubsidies;

3. welke systeemgebreken de subsidietoekenningssystemen vertonen, met name het feit dat de huidige regelingen alleen voorzien in budgettaire controle, zonder grondige beoordeling van het risico dat verbonden is aan de activiteiten en profielen van de begunstigde organisaties;

4. welke linken er eventueel bestaan tussen bepaalde al dan niet gesubsidieerde organisaties en de Moslimbroeders;

5. welke dreiging de infiltratie door de Moslimbroeders in ons land teweegbrengt.

que l’engagement politique ou social, l’entrisme dans des structures publiques¹⁶.”

La commission d’enquête parlementaire est instituée afin d’examiner:

1. comment les mécanismes d’octroi de subventions publiques ont permis le financement d’organisations identifiées par nos services de renseignement comme proches de mouvances extrémistes ou radicales;

2. la pertinence et l’efficacité des dispositifs de contrôle existants en matière d’attribution et de suivi des subventions publiques;

3. les lacunes systémiques dans les processus d’octroi de subventions, notamment le fait que les mécanismes actuels ne prévoient qu’un contrôle budgétaire, sans évaluation approfondie du risque lié aux activités et aux profils des organisations bénéficiaires;

4. les liens éventuels entre certaines organisations subventionnées ou non et les Frères musulmans;

5. la menace portant sur l’entrisme des Frères musulmans dans notre pays.

Denis Ducarme (MR)

¹⁶ Zie het onderzoek van het Vast Comité van toezicht op de inlichtingen- en veiligheidsdiensten (Vast Comité I) van 10 oktober 2022, met als opschrift “Toezichtonderzoek naar de opvolging door de inlichtingendiensten van filosofische organisaties met politieke bedoelingen die strijdig zijn met de democratische orde”.

¹⁶ Voir l’enquête du “Comité permanent de contrôle des services de renseignement et de sécurité” (Comité permanent R), du 10 octobre 2022, intitulée “Enquête de contrôle sur le suivi des organisations philosophiques à visées politiques et contraires à l’ordre démocratique par les services de renseignements”.

VOORSTEL**Artikel 1**

§ 1. Er wordt een parlementaire onderzoekscommissie ingesteld die wordt belast met het onderzoek naar de overheidsfinanciering van organisaties die gelinkt zijn aan de beweging van de Moslimbroeders.

§ 2. De opdracht van de onderzoekscommissie bestaat erin te onderzoeken:

1. hoe de regelingen voor de toekenning van overheidssubsidies hebben geleid tot de financiering van organisaties waarvan onze inlichtingendiensten hebben vastgesteld dat ze gelinkt zijn aan extremistische of radicale bewegingen;

2. wat het nut en de doeltreffendheid is van de bestaande controlesystemen voor de toekenning en opvolging van overheidssubsidies;

3. welke systeemgebreken de subsidietoekenning-procedures vertonen, met name het feit dat de huidige regelingen alleen voorzien in budgettaire controle, zonder grondige beoordeling van het risico dat verbonden is aan de activiteiten en profielen van de begunstigde organisaties;

4. welke linken eventueel bestaan tussen bepaalde al dan niet gesubsidieerde organisaties en de Moslimbroeders;

5. welke dreiging de infiltratie door de Moslimbroeders in ons land teweegbrengt.

§ 3. De parlementaire onderzoekscommissie bepaalt de eventuele verantwoordelijkheden.

Art. 2

De commissie krijgt alle bevoegdheden waarin de wet van 3 mei 1880 op het parlementair onderzoek voorziet.

Art. 3

De commissie waakt er bij de uitoefening van haar opdracht in het bijzonder over dat haar parlementair onderzoek eventuele gerechtelijke onderzoeken niet doorkruist.

PROPOSITION**Article 1^{er}**

§ 1^{er}. Il est institué une commission d'enquête parlementaire chargée d'enquêter sur les financements publics octroyés à des organisations liées à la mouvance des Frères musulmans.

§ 2. La mission de la commission d'enquête consistera à examiner:

1. comment les mécanismes d'octroi de subventions publiques ont permis le financement d'organisations identifiées par nos services de renseignement comme proches de mouvances extrémistes ou radicales;

2. la pertinence et l'efficacité des dispositifs de contrôle existants en matière d'attribution et de suivi des subventions publiques;

3. les lacunes systémiques dans les processus d'octroi de subventions, notamment le fait que les mécanismes actuels ne prévoient qu'un contrôle de nature budgétaire, sans évaluation approfondie du risque lié aux activités et aux profils des organisations bénéficiaires;

4. les liens éventuels entre certaines organisations subventionnées ou non et les Frères musulmans;

5. la menace portant sur l'entrisme des Frères Musulmans dans notre pays.

§ 3. La commission d'enquête parlementaire détermine les responsabilités éventuelles.

Art. 2

La commission est investie de tous les pouvoirs prévus par la loi du 3 mai 1880 sur les enquêtes parlementaires.

Art. 3

Dans le cadre de sa mission, la commission veille, en particulier, à ce que cette enquête parlementaire n'interfère pas avec d'éventuelles enquêtes judiciaires.

Art. 4

De commissie kan iedere persoon horen die zij meent te moeten laten verschijnen, en kan beschikken over alle stukken die zij nuttig acht voor de vervulling van haar opdracht. De commissie is ertoe gemachtigd vaststellingen ter plaatse te doen en in voorkomend geval de internationale contacten te leggen die nodig zijn om haar opdracht te volbrengen.

Art. 5

De commissie bestaat uit dertien leden en evenveel plaatsvervangers, die de Kamer van volksvertegenwoordigers onder haar leden aanwijst volgens de regel van de evenredige vertegenwoordiging van de politieke fracties. De overige fracties mogen elk één lid aanwijzen dat zonder stemrecht deelneemt aan de werkzaamheden van de commissie.

Art. 6

De commissie kan, binnen de perken van het budget dat het Bureau van de Kamer haar toewijst, alle maatregelen nemen die zij nodig acht om haar onderzoek met de vereiste deskundigheid te verrichten.

Daartoe kan zij een beroep doen op experts, zo nodig in het kader van een arbeids- of dienstenovereenkomst.

De duur van die overeenkomsten mag die van de werkzaamheden van de commissie niet overschrijden.

Art. 7

De vergaderingen van de commissie zijn openbaar. De commissie kan echter op elk ogenblik beslissen met gesloten deuren te vergaderen.

Het is de leden van de commissie alsmede de personen die de commissie, in welke hoedanigheid ook, bijstaan of aan de werkzaamheden ervan deelnemen, verboden informatie te verspreiden die in de commissievergaderingen met gesloten deuren wordt meegedeeld.

Art. 8

De commissie brengt uiterlijk binnen zes maanden na haar installatie verslag uit aan de Kamer van volksvertegenwoordigers, behoudens een uitdrukkelijke beslissing

Art. 4

La commission peut entendre toute personne qu'elle estime devoir faire comparaître et peut disposer de toutes les pièces qu'elle juge nécessaires à l'exécution de sa mission. La commission est mandatée pour procéder à des constats sur place et, le cas échéant, pour prendre les contacts internationaux requis pour l'accomplissement de sa mission.

Art. 5

La commission se compose de treize membres et d'autant de suppléants, que la Chambre des représentants désigne en son sein conformément à la règle de la représentation proportionnelle des groupes politiques. Chacun des autres groupes politiques peut désigner un membre qui participera aux travaux de la commission sans droit de vote.

Art. 6

La commission peut prendre toutes les mesures utiles pour mener l'enquête avec l'expertise nécessaire, dans les limites du budget que le Bureau de la Chambre des représentants met à sa disposition.

Elle peut, à cet effet, faire appel à des experts, au besoin dans le cadre de conventions de travail ou de service.

La durée de ces conventions ne peut pas excéder celle des travaux de la commission.

Art. 7

Les réunions de la commission sont publiques. Toutefois, celle-ci peut décider à tout moment de se réunir à huis clos.

Il est interdit aux membres de la commission ainsi qu'aux personnes qui, à quelque titre que ce soit, l'assistent ou participent à ses travaux, de divulguer des informations communiquées lors des réunions tenues à huis clos de la commission.

Art. 8

La commission fait rapport à la Chambre des représentants dans les six mois de son installation, sauf décision expresse de la Chambre des représentants

van de Kamer om de commissie een bijkomende termijn toe te staan voor de indiening van haar verslag.

30 september 2025

d'accorder un délai supplémentaire à la Commission
corder un délai supplémentaire à la Commission pour
déposer son rapport.

30 septembre 2025

Denis Ducarme (MR)